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Jegyzőkönyv 

 

Készült: Nemti Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2015.február 2-án 

megtartott rendkívüli üléséről. 

 

Az ülés helye: Nemti Községháza, Nemti, Kossuth út 28. 

 

Jelen vannak: 

 

Képviselő-testület: Széll Istvánné polgármester 

 Ivády Gyula Zoltánné képviselő 

                                               Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester 

                                               Vass Józsefné képviselő 

                                                 

Állandó meghívottak:         Beke Andrea jegyző 

                                              Csépe-Morvai Petra jegyzőkönyvvezető 

                                              Feketéné Czakó Hilda óvodavezető 

                                                

                                                 

Széll Istvánné polgármester: Az ülést megnyitja, megállapítja, hogy a képviselő-testület 

határozatképes, 4 fő képviselő jelen van.  

 

Javaslatot tesz az ülés napirendjére a következők szerint:  

 
Napirendi javaslat:  

 

1. Nemti Község Önkormányzat Képviselő-testület Gesztenyefa Tagóvodájának működtetése 
 Előterjesztő: Széll Istvánné polgármester 

 

A napirendi javaslatot 4 igen szavazattal elfogadta a testület. 

 

Széll Istvánné polgármester: Megnyitotta az ülést.  

Elmondása szerint a testületi ülésnek egy napirendi pontja van: az óvoda társulásban 

maradása vagy kiválása, ennek a megvitatása. Az óvoda költségvetését a testület elé 

terjesztette. Kéri a testület véleményét ezzel kapcsolatban. 

Abban az esetben, ha önállóan kívánja működtetni az önkormányzat az óvodát és kilép a 

társulásból, akkor számolni kell azzal, hogy az óvodavezető vezetői pótléka emelkedni fog és 

Nemti önkormányzatának kell állnia ez kb.400.000,- Ft + járulékainak összegét, ez közel 

700.000,-Ft. 

 

Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester: Hozzátette, hogy  Vargánénak is fizette már 

Nemti önkormányzata a bérének egy részét. Az 3 hónapra összesen:168.000,-Ft van, ezt 

szorozzuk meg kettővel, az 336.000,-Ft, mert félévben kell gondolkodni, nem évben.  

 

Beke Andrea jegyző: Kiegészítette annyiban, hogy szeptembertől lehet változtatni az óvoda 

működtetésén. Abban az esetben, ha önálló lesz az óvoda az utazó pedagógust  Nemti hogyan 

fogja szerződésben rendezni? Vállalja-e az óvónő azt,  - mivel Mátraterenyéhez tartozik,-  

hogy kijön Nemtibe dolgozni vagy azt hogy szeretné megoldani az óvoda?Tudomása szerint 

az óvodavezető 22 órát tarthat csak egy héten.  

 

Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: Azt kell látni, hogy amikor megalakult a Mátrai Óvodai 

Önkormányzati Társulás, akkor az óvónői szükséglet, amely állami normatívával volt 

fedezve. 5 csoportra lett bontva, de mivel 12 órával  csökkentve lett az az idő, amit a vezető 

óvónő a gyerekek közt eltölthet, az azt jelentette, hogy 2 nap 6 órát tud dolgozni, az 3 napra 

fel van mentve a gyerekekkel való foglalkozás alól. A két tagóvoda vezetőnek 60 órával lett 

csökkentve az órája, ami azt jelenti, hogy két nap üres. Ekkor a Mátrai Társulás úgy döntött, 



hogy felvesz még egy óvónőt, létszám felettit, hogy azt majd ők finanszírozzák. Tehát erre az 

egy emberre nincs állami normatíva.  

 

Beke Andrea jegyző: Ha az óvoda önállósodik, akkor ezt Nemtinek is be kell kalkulálni.  

 

Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: Részarányosan elvileg igen. Ha megnézik, akkor éppen 

az ő bére van államilag lefinanszírozva, a saját óvónőé pedig nincs, holott ő a plussz ember. 

Tehát az ő bérét nem is lehetne bekalkulálni, ezt a 3.3 millió Ft körülit, ezt 5 felé el kellene 

osztani. 1/5-e jutna Nemtire, 1/5-e Mátraterenyére és 3/5-e pedig Mátranovákra. Ezt nem 

lehetne normatív támogatásba betenni. A 3 önkormányzat ezt a bért betervezte akkor, 

normatív támogatás nélkül. És már akkor mindjárt másként áll a szorzó is, hogy hány óvónői 

szükséglet van az 5 csoportra és a 95 gyerekre összesen. Ez szerinte teljesen törvényellenes.  

 

Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester: Hozzátette, hogy a költségvetési törvényben 

az áll, hogy a számított létszámot kell figyelembe venni. Nemtiben ez 1,5 vagy 1,6  

óvodapedagógust jelent. Ez a 4 millió forintnak a felét jelenti.  

 

Széll Istvánné polgármester: Elmondta, hogy ez a költségvetést még nem fogadta el a 

társuláa a héten még tárgyal ezzel kapcsolatban, ő sem érti, hogy ez hogyan van kiszámolva.  

 

Széll Istvánné polgármester: A cél az, hogy kiváljon Nemti az óvodai társulásból, mert még 

egy fél évet sem szeretné, ha Nemti fizetne ezért, ott lesz a jegyzővel, amikor a költségvetést 

tárgyalják.  

 

Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester: A gyereklétszám kevesebb most, mint a 

tavalyi évben, ezen gondolkozott.  

 

Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: Nem tudja, beszélt a jegyzővel és az októberi statisztika 

alapján lettek ezek megadva. Tavaly előtt 17 gyerek volt, tavalyiban pedig 16 gyerek. Azt kell 

látniuk, hogy a mesterpedagógiai beosztás nem egy könnyű dolog, ugyanazért a bérért 

dolgozik,  heti egyszer mentesítik az óvodai munka alól és tanácsot kell adnia. Minden héten 

1 napot a kolléganő a gyerekekkel egyedül van, a többi nap pedig ezt lecsökkentették 22 

órára. Nézzék meg a számokat.  

 

Beke Andrea jegyző: Elmondta, hogy végignézte a számokat és összehasonlította a másik két 

település normatívájával, mind a két másik településen a normatívát maximálisan megkapták, 

de Nemti nem.  

 

Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: A dolgozói bérlet pénzt is hasonlítsák össze, az sem jól 

van. Egerből jár az egyik, a másik pedig Karancsberényből jár. Milyen alapon tettek ilyen 

megkülönböztetést? Lemond ha kell a pótlékáról is.  

 

Beke Andrea jegyző: február 10-ig lehet lejelenteni a szándékot, ha Nemti ki szeretne lépni. 

A kérdés az, hogy a pótlékról lemondhat-e, mert szerinte nem, a törvény általi kötelezettségről 

nem lehet lemondani, az önkormányzatiról igen. A költségvetést a napokban kell elfogadni. 

Azzal kell számolni, amit megbeszélnek Mátranovákkal. Az első olvasatra be lehet vinni a 

számokat. Új megállapodást kell kötni, ha úgy dönt Nemti, hogy Mátraverebéllyel társul.  

 

Széll Istvánné polgármester: Csak úgy fogadhatják el, ha mind a 3 település beleegyezik a 

költségvetésbe, kettő nem fogadhatja el Nemti nélkül a társulásból történő kilépést. 

 

Beke Andrea jegyző: Amennyiben Mátraverebéllyel szeretne társulni az önkormányzat, ott  

is 10-ig ülést kell tartani  az óvodával kapcsolatban. Meg van a veszélye annak, hogy húzzák-

halasztják a döntéseket.  

 



Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: Elmondta, hogy le kell tisztázni az utazópedagógus 

bérét, valamint a megállapodásban szerepel-e erről valami? 2013.novemberétől van 

utazópedagógus. Az utazópedagógus egyben az alapozó terápiát is csinálja. Hetente egy 

alkalommal jön Nemtibe.  

 

Beke Andrea jegyző: Most kapta meg az anyagot a  társulásró, felolvasta az SZMSZ azon 

részét, melyben a minősített többségről van szó, nem találta meg az utazópedagógussal 

kapcsolatos részt. Nyáron nincs rá szükség, ez csak 9 hónap lesz.  

 

Széll Istvánné polgármester: Feltette a kérdést, hogy ezek után kinek mi a véleménye? 

 

Ivády Gyula Zoltánné képviselő: Nincs semmi kifogása, ha Nemti jobban jár, ha nem társul. 

Látni szeretné a számokat, ha önállóan működne tovább az óvoda, így nem tud erről dönteni 

addig.  

 

Széll Istvánné polgármester: Mennyi most az utazópedagógus bére? 

 

Feketéné Czakó Hilda óvodapedagógus:  3.315.000,- Ft, ennek az 1/5-e a 663.000,-Ft a 

Nemtire eső rész.  

 

Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester: Az iskolánál is úgy van, hogy többet 

dolgoznak, ha kell, mert a törvény előír valamit, de ezen felül dolgoznak ők is, az nem lehet, 

hogy 1,5-re van a finanszírozás, de majd 3-an dolgoznak. Az utazópedagógus sora nem 

stimmel.  

 

Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: 1.549.000,-Ft. A dologi kiadásból 100.000,-Ft-al többet 

tervezett be. 

 

Vass Józsefné képviselő: a közszolgáltatási díjakat az önkormányzat fizeti. 

 

Feketéné Danyi Andrea Csilla alpolgármester: Javasolja, hogy a Társulásból lépjenek ki és 

önállóan működjön. 2012-ben, amikor az iskola kilépett társulásból talált a Kazáriaktól pénzt, 

ezért ezt javasolja. Ha önálló lesz, akkor ne lógjon az óvoda a levegőben. Azzal indokolta, 

hogy ezekben a társulásokban semmi más plussz pénz nincsen. 

 

Széll Istvánné polgármester: Ezt nem kell elfogadni. Tegyük fel: hogy fogja az óvoda azt 

megoldani, hogyha a vezetőt helyettesíteni kell? 

 

Feketéné Czakó Hilda óvodavezető: Nem gondolta ezt sehogy, addig amíg bírja a kolléganő, 

addig nincs gond. Ez nem a képviselők hibája, ez az oktatásé. Két lehetőség van vagy éjjel-

nappal dolgoznak a kolléganők vagy az utazópedagógus bérét elbírja-e a költségvetés?  

 

Vass Józsefné képviselő: azt meg lehet oldani, hogy Mátraverebélyből lesz segítség, erre az 

időre – amennyiben társul Nemti? 

 

Beke Andrea jegyző: Biztos, hogy nem, mert ott is alig bírják. Mátraverebélyben nincs meg 

ez a végzettsége, ami az utazópedagógusnak, és egyéb pedagógus sincs a létszámban.  

Arra gondolt, hogyha jövő hétig nem látják a számokat, akkor azt a tartalékot, amit az 

önkormányzat tartogat akkor, azt csak az óvodára használja fel. Mondott egy számot: 5 millió 

Ft-ot, mert nem tudják a számokat, ez a rossz helyzet, abban az esetben jó, ha tudják a 

számokat és betervezhetik. De ha nem, akkor első olvasatra üresen kell hagyni és tartalékba 

tenni, minuszos költségvetést nem lehet tervezni. Inkább kétszer kell neki futni.  

Azt kell látni, hogy mindenféle társulásnál a gesztor felé fizetni kell, mivel egy intézményt 

látnak el, ha meg önálló, nem biztos, hogy jobban jár, mert minden mást ő visel. Maga ellen 

beszél, mert neki lenne több munkája vele. A döntés nem könnyű, ezt ki kellene számolni 

mindkét eshetőséget figyelembe véve és a számok tükrében lehet dönteni majd, attól a 



szándéknyilatkozatot kinyilváníthatja az önkormányzat, ezzel nem kötelezi magát semmire. 

Ezt meg kell beszélni Mátraverebéllyel is, de csak a számok tükrében. 

 

A polgármester szavazásra teszi fel a az óvoda kérdését, amit  képviselő-testület 3 igen, 1 nem 

szavazattal elfogadta a határozati javaslatot: 

 

2/2015. (II.2) számú határozata 

 

Nemti Község Önkormányzatának Képviselő-testülete előzetesen kifejezi azon szándékát, 

1.) miszerint kiválik a Mátrai Óvodai Társulásból, 

2.) társulási  terveivel kapcsolatban felhatalmazza a polgármestert a mátraverebélyi lehetséges 

társulásról történő előzetes információk beszerzésére 

3.) megvizsgálja az önálló óvoda működtetésének anyagi és személyi vonzatát. 

 

Határidő: 2015, február 10. 

Felelős: polgármester 

Közreműködő: jegyző 

 

 

Az ülést 17 órakor zárja a polgármester.  

 

 

Kmf. 

 

 

 

         Széll Istvánné                                                                      Beke Andrea 

         polgármester                                                                               jegyző  


